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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor Fico szlovák kormányfővel és Vucsics szerb elnökkel tárgyal 
2024. október 21. – Magyar Nemzet, Ma7.sk 

A magyar miniszterelnök október 22-én, kedden Révkomáromban Robert Fico szlovák 

kormányfővel és Alekszandar Vucsics szerb államfővel találkozik, erősítette meg lapunknak 

Orbán Viktor sajtófőnöke. A témák között szerepel a migráció megfékezése is. A Magyar 

Nemzet megkeresésére Havasi Bertalan, a miniszterelnök sajtófőnöke megerősítette, hogy 

kedden Orbán Viktor miniszterelnök találkozik Robert Fico szlovák kormányfővel és 

Alekszandar Vucsics szerb elnökkel Révkomáromban. A megbeszélésük témája az illegális 

migráció elleni közös küzdelem lesz, írta. Korábban Robert Fico is beszélt a találkozóról a TA3 

A politikában című műsorában, jelentette a Ma7 felvidéki médium. 

 

Bonyhádon helyezik végső nyugalomra Potápi Árpád Jánost 
2024. október 21. – hirado.hu, Magyar Nemzet, Vasárnap.hu, Index.hu, Mandiner, HírTV, 

Magyarszo.rs, PannonRTV 

Október 24-én temetik el a múlt héten elhunyt Potápi Árpád János nemzetpolitikáért felelős 

államtitkárt Bonyhádon – közölte a politikus családja hétfőn. Október 17-én váratlanul elhunyt 

Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára. A néhai 

politikus temetésére 2024. október 24-én, csütörtökön 16 órakor kerül sor a bonyhádi 

evangélikus temetőben, ahol római katolikus szertartás szerint helyezik végső nyugalomra – 

jelentette be a gyászoló család a Facebookon. Az eseményt megelőzően gyászmisét tartanak 

Felföldi László pécsi megyéspüspök celebrálásában a bonyhádi katolikus templomban. 

Tisztelettel kérjük, hogy a búcsúzó szervezetek és intézmények koszorúval, a magánszemélyek 

egy szál fehér virággal róják le kegyeletüket – jelezte az elhunyt politikus családja. 

 

Potápi Árpád János emlékének szentelik a fogathajtók idényzáróját  
2024. október 21. – szekelyhon.ro 

Idényzáró fogathajtó- és rönkhúzóversenyre hívják szombaton Gyergyószentmiklósra a lovas 

események iránt érdeklődőket. A rendezvényt a múlt héten elhunyt Potápi Árpád János 

emlékének szentelik. A fogathajtó- és rönkhúzó-verseny beleillik a Kárpát-medencei lovas 

rendezvények sorozatába, amelyet néhai Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár 

álmodott meg – mutatott rá a szervező Krigel SK vezetője, Bajkó Tibor az esemény kapcsán 

tartott sajtótájékoztatón. Ez a második alkalom, amikor idényzárót rendeznek, ahol 

fogathajtók és munkalovakkal dolgozók vetélkednek. Cilip Árpád, a Hargita Megye Fejlesztési 

Ügynöksége vezetője hangsúlyozta, a fogathajtó-rendezvények az utóbbi időben háttérbe 

szorultak a más lovas programokhoz viszonyítva, ezért is örvend, hogy a szezonzárót ezekre 

összpontosítva szervezi a Krigel SK. Nagy Zoltán, Gyergyószentmiklós polgármestere pedig 

leszögezte, az önkormányzat hozzáteszi a maga részét ahhoz, hogy színvonalas és értékteremtő 

események legyenek Gyergyószentmiklóson.  
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Magyar és román gyerekeknek egyformán otthona az immár állami támogatású 

bánffyhunyadi magánóvoda  
2024. október 21. – Krónika 

Továbbra is érdeklődés övezi a román szülők részéről a tavaly megnyílt bánffyhunyadi magyar 

óvodát, ahol 40 aprósággal indult el az új tanév. Török Ferenc, a Kolozs megyei tanintézet 

igazgatója a Krónikának kiemelte, egy pillanatig sem zárkóztak el attól, hogy román 

nemzetiségű vagy vegyes házasságból származó gyerekeket is fogadjanak, viszont amellett 

kiállnak, hogy magyar tannyelvű kisdedóvót működtetnek. „Szerintem elsősorban a 

felvilágosult, európai gondolkodású román családok vették fontolóra ezt a választást. Mi nem 

foglalkoztunk azzal, hogy ebből nemzetiségi ügyet csináltak. Nekünk a gyerek az gyerek. 

Számunkra az a fontos, hogy az óvoda magyar tannyelvűként működik. A gyerekek pedig 

lehetnek reformátusok, katolikusok, ortodoxok, vagy akármilyen más vallásúak, illetve 

anyanyelvűek” – hangsúlyozta a bánffyhunyadi református egyházközség gondnokaként is 

tevékenykedő oktatási szakember. 

 

Beiktatták tisztségébe Székelyudvarhely új polgármesterét  
2024. október 21. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Beiktatták tisztségébe hétfőn Szakács-Paál Istvánt, Székelyudvarhely új polgármesterét, és a 

székelyföldi város közgyűlése is megalakult. A Hargita megyei város élére két választási ciklus 

után kerül ismét az RMDSZ színeiben megválasztott elöljáró. Szakács-Paál István a szavazatok 

76 százalékával nyerte el mandátumát a június 9-i romániai helyhatósági választásokon, és a 

szövetségnek a közgyűlésben is többsége van. Szakács-Paál István ünnepi beszédében 

megköszönte a választóktól kapott bizalmat, és megtisztelőnek nevezte, hogy a székelyföldi 

városért dolgozhat. A város korábbi, jelen lévő polgármestereit is köszöntette, Gálfi Árpád 

leköszönő elöljárónak külön megköszönte az elmúlt nyolc év munkáját. Rámutatott: társaival 

együtt tudatában van az irányukban megfogalmazott elvárásoknak, a vállalt felelősségnek, és 

hiszi, hogy mihamarabb elkezdheti megvalósítani ígéreteit. „Nagyon sok lesz a munka, de én 

optimista vagyok a jövőre nézve” – mondta, aláhúzva, hogy Székelyudvarhelyen van jövő.  

 

Sepsiszentgyörgyön ötödik mandátumát kezdte Antal Árpád egy kizárólag 

RMDSZ-es tanács élén 
2024. október 21. – MTI, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Ötödik mandátumát kezdte meg Antal Árpád, Sepsiszentgyörgy polgármestere, aki 16 éve 

vezeti a várost, és akinek a nyári önkormányzati választásokon elsöprő többséggel szavaztak 

bizalmat a sepsiszentgyörgyiek. Sepsiszentgyörgyön először történik meg, hogy mától négy 

évig kizárólag az RMDSZ-nek vannak képviselői a helyi tanácsban, ugyanis a nyári 

választásokon kiestek a kisebbik magyar pártok és a román pártok is. A hétfői, ünnepi 

tanácsülésen Ráduly István prefektus megállapította, hogy a térségben Sepsiszentgyörgy 
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diktálja a ritmust és mutatja az utat a többi önkormányzatnak is. Tamás Sándor megyei 

tanácselnök pedig azt állapította meg, hogy Háromszéken, Sepsiszentgyörgyön sikerült 

megteremteni az összhangot az emberekkel, a magyar és román politikai szervezetekkel ami 

megteremti a lehetőséget, hogy nagy ügyekkel haladjanak amelyek között említette a 

sepsiszentgyörgyi terelőutat, a főtér átalakítását, az ipari park fejlesztését, a sportcsarnokok, a 

színház, az egyetemek, a kórház építését, a Székely Nemzeti Múzeum felújítását. „Tudjuk merre 

kell menni és jó a csapat is, amely meg is teszi a szükséges lépéseket”, összegzett Tamás Sándor. 

 

Oktatási programokat támogató civil szervezeteket díjaztak Csíkszeredában 
2024. október 21. – maszol.ro 

Hargita megyei oktatási intézményeket támogató egyesületek és alapítványok díjátadóját 

tartották meg hétfőn kora délután a csíkszeredai megyeházán. Az elismert civil szervezetek a 

Hargita Megyei Tanács emlékérmét vehették át. Hargita Megye Tanácsa minden évben vissza 

nem térítendő támogatást nyújt a megyében különböző szakterületeken működő civil 

szervezeteknek. Ifjúsági, sport, turisztikai, szociális és kulturális programok, valamint az 

önkéntes tűzoltó egyesületek nyerhetnek ily’ módon finanszírozást programjaik 

megvalósítására. A támogatásokat pályázat formájában lehet lehívni és a felsorolt területek 

közül az ifjúsági területre vonatkozó kiírás a legrégebbi. Mindezt Zonda Erika, a megyei tanács 

programok, projektek vezérigazgatóságának vezetője osztotta meg a Hargita Megye Tanácsa 

székhelyének márványtermében megszervezett esemény bevezetőjében. 

 

Ingyenes román-érettségi felkészítőkre lehet jelentkezni Háromszéken 
2024. október 21. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Háromszéken segítséget nyújtanak a magyar diákoknak kihívást jelentő, román érettségire 

való felkészüléshez. Ismét meghirdették az „érettségi gyorstalpaló” nevű ingyenes 

képzéssorozatot, amelyen az idei érettségihez igazodva, első szakaszban a kommunikációra 

fektetve a hangsúlyt, a januári szóbelikre majd a második szakaszban a júniusi írásbeli 

érettségire készítik fel a végzősöket szaktanárok bevonásával, jelentette be Bodor László. Az 

RMDSZ háromszéki szervezetének ügyvezető elnöke felidézte, hogy tavaly több mint 300 diák 

jelentkezett a Sepsiszentgyörgyön, Kézdivásárhelyen és Baróton megszervezett román-

érettségi felkészítőkre. Idén is nagy az érdeklődés és figyelembe véve, hogy változott az 

érettségi lebonyolításának módszere, az ingyenes képzést már november 4-től elkezdik. Kiss 

Imre háromszéki főtanfelügyelő leszögezte: a közvélekedéssel ellentétben, minden magyar 

gyermek meg szeretné tanulni a román nyelvet, hiszen szükség van rá a boldoguláshoz.  

 

Elfogadta a szenátus az AUR tervezetét, amely megszüntetné a székelyföldi 

románok „diszkriminációját”  
2024. október 21. – szekelyhon.ro 

Hallgatólagosan elfogadta hétfőn a szenátus a Románok Egyesüléséért Szövetség (AUR) 

törvénytervezetét arról, hogy a többségi nemzethez tartozó állampolgárok a nemzeti 

kisebbségekével azonos feltételek mellett alakíthatnak egyesületeket azokban a megyékben, 
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amelyekben kisebbségben vannak. Az előterjesztők indoklása szerint a jogszabályjavaslat célja 

gondoskodni arról, hogy a többségi nemzethez tartozó állampolgárokat ne érhesse hátrányos 

megkülönböztetés. A tervezet az egyesületekről és alapítványokról szóló sürgősségi rendeletet 

módosítja. Az AUR szerint a Kovászna és Hargita megyei román közösség szervezetei nem 

részesülnek ugyanakkora költségvetési támogatásban és nem ugyanazon kritériumok alapján 

képviseltetik magukat a parlamentben, mint a romániai nemzeti kisebbségek. A párt szerint ez 

diszkriminációnak értelmezhető, ezért a jogszabály módosításra szorul.  

 

Magyar Szövetség: Kivéreztetik a településeket, át kell alakítani az 

önkormányzatok finanszírozását 
2024. október 21. – Ma7.sk, Felvidék.ma, Új Szó, Bumm.sk 

Őry Péter, a Magyar Szövetség alelnöke, Csallóközcsütörtök polgármestere hangsúlyozta, 

2024-ben az önkormányzatok hiánya szeptemberre elérte a 81 millió eurót. A kormány 50 

millió euró támogatást jelentett be az önkormányzatoknak, de a veszteségük már így is eléri a 

31 millió eurót. Jövőre az ÁFA-emelés miatt 300 milliós plusz kiadással számolhatnak az 

önkormányzatok, ez az összeg még tovább növekedhet. Az óvodák megváltozó finanszírozása 

15 százalékos veszteséget fog okozni a településeknek - húzta alá Őry. Őry megjegyezte, az állam 

bevételei növekednek, az önkormányzatok bevételei ellenben az elvonások miatt csökkennek. 

A Magyar Szövetség javaslata szerint át kell alakítani az önkormányzatok finanszírozásának 

rendszerét. Az összes állami adóbevétel 14,5 százalékát kellene visszaforgatni az 

önkormányzatok finanszírozására, ezzel stabilitást lehetne teremteni - húzta alá Őry. 

 

Fej-fej mellett a Smer és a PS 
2024. október 21. – Ma7.sk, Új Szó 

Ha októberben tartották volna a parlamenti választást, azon a Smer és a Progresívne Slovensko 

egyaránt 21,3 százalékos támogatást ért volna el. Harmadik helyen a Hlas végzett volna, mely 

a szavazók 15%-át szólította volna meg a felmérés szerint. Parlamentbe jutna a Republika 

(6,8%), az SaS (6,5), a KDH (6,2) és a Slovensko, Kresťanská únia és a Za ľudí (5,9). A 

törvényhozás kapuja előtt maradna az SNS (4,8%), a Demokrati (4,7), a Magyar Szövetség (3,4) 

és a Sme rodina (2,6). A Smer és a PS 41 képviselői helyet szerezne, a Hlasnak 29 képviselője 

lenne. A Republika 14, az SaS 13, a KDH 12 képviselőt ültetne a parlamenti patkóba. A többi 

párt 1 százalék alatti teljesítményt ért volna el. 

 

Felvidéki Értéktárak Találkozója Csiliznyáradon 
2024. október 21. – Felvidék.ma 

Október 19-én, szombaton, a Platán vendéglőben, Csiliznyáradon került sor a Felvidéki 

Értéktárak Találkozójára az Értékek Polgári Társulás szervezésében. A rendezvényen az 

értéktárak 2023-as évi munkáját is kiértékelték. „Mi, a felvidéki magyar közösség elsősorban 

az értékeinkből tudunk építkezni, a hagyományokból, az építészeti örökségből, a 
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rendelkezésünkre álló tudásörökségből. A jelent múlt értékeiből építjük, és a jelen értékei 

szolgálnak majd arra, hogy az eljövendő generációk a jövő értékeit építsék” – mondta Varga 

Péter, a Felvidéki Érték Bizottság elnöke köszöntőjében. Jelenleg 76 Felvidéki Értéket tartanak 

nyilván, valamint további 12 tájegységi értéket és több mint 2000 helyi értéket. 

 

Nagyszabású programsorozattal ünnepli megalakulásának 30. évfordulóját a 

Rovás Egyesület 
2024. október 21. – Felvidék.ma 

Az idei esztendőben ünnepli megalakulásának harmincadik évfordulóját a kassai Rovás 

Egyesület. A jubileumhoz igazítva az idei évben háromnapossá bővült a MaJel Fesztivál – A 

Magyar Jelenlét Napja, melynek keretében Kassán programsorozattal ünnepel az 

alkotóközösség. A központi rendezvényre október 23-a és 25-e között kerül sor a MaJel Rovás 

Központban, illetve Kassa egyéb helyszínein. A Rovás a MaJel Központot és ezt némileg 

megelőzve az eNRA Alkotócsoportot azzal a céllal hozta létre, hogy Kassán a kortárs szlovák 

művészettel minimum egyenrangú kortárs magyar jelenlétet biztosítson. 

 

Testvéri közösségben dicsőítették az Urat az ipolysági és perőcsényi 

reformátusok 
2024. október 21. – Felvidék.ma 

A hit mélyítése és az összetartozás erősítése jegyében tartották meg a testvérgyülekezeti 

találkozót a Börzsöny tövében megbúvó Perőcsényben. Az október 20-ai ünnepi alkalmon az 

ipolysági református gyülekezeti testvéreket fogadták a házigazdák. Mára már jelentős 

hagyománya van a két református gyülekezet közös alkalmainak. Éves szinten szerveznek 

testvérgyülekezeti találkozókat, melyeknek felváltva az ipolysági parókia udvara és a 

perőcsényi imaház ad otthont. Amíg az ipolysági közös alkalmakra a nyári időszakban, addig a 

perőcsényire az őszi hónapokban kerül sor. 

 

Füleken is átadták a Csoóri Sándor Program támogatói okleveleit 
2024. október 21. – Ma7.sk 

Október 20-án Füleken is átadták a Csoóri Sándor Program idei díjazottjainak a 

támogatásokhoz járó okleveleket. Azok a népzenészek, néptánccsoportok és népi kézműves 

mesterek részesültek elismerésben, akik értékes tevékenységet fejtenek ki a szülőföldjükön és 

sikerrel pályáztak a Csoóri Sándor Alapban. A helyi művelődési központban tartott ünnepélyes 

átadón Farkas József, az Élő Hagyomány Polgári Társulás tagja köszöntötte a megjelenteket. 

Az ünnepélyes átadás során oklevelet kapott a Iuvenis Neogradiensis, a Pro Futuro polgári 

társulás mellett működő Motolla Kézműves Baráti Kör, a Szlovákiai Magyar Kézműves 

Szövetség, a Füleki Városi Művelődési Központ, valamint az Élő Hagyomány Polgári Társulás. 
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A kettős kereszt megáldása és a Csemadok-alapszervezet 70. születésnapjának 

megünneplése Gömörpéterfalán 
2024. október 21. – Felvidék.ma 

2019 óta folytak a munkálatok Soós Ferenc fafaragó vezetésével, amelyek idén befejeződtek és 

méltó helyére került az Összetartozás kettős keresztje Péterfalán. A kereszt megáldása után 

délután került sor a helyi Csemadok megalakulása 70. évfordulójának megünneplésére is a 

kultúrházban. A kettős kereszten található motívumokat Kopecsni Gábor rajzolta, amelyek 

felvidéki, gömöri vakolatdíszítésekről lettek mintázva, de találhatóak rajta magyar és szkíta 

jelképek is. A munkálatokban, a faragásban nagyon sok falubeli és környékbeli érdeklődő is 

részt vett. Nem véletlenül kapta az Összetartozás keresztje nevet, hiszen egységes erővel 

valósult meg. A napokban elhunyt Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár úr, akinek 

segítségével készült el a felállított kettős kereszt is. A plébános egy imával, a polgármester pedig 

ezekkel a szavakkal emlékezett meg róla: “Ennek a keresztnek a Összetartozás keresztje nevet 

adtuk. Ez a kereszt tényleg megvalósította azt, amiért ő küzdött, az összetartozást.” 

 

Arany- és ezüstéremmel tértek haza a kassai kórusok Kalamatából 
2024. október 21. – Felvidék.ma 

A kassai Márai Sándor MTNy Gimnázium és Alapiskola ( MSGA ) Csengettyű Gyermekkórusa, 

Leánykara és az Ifjúsági Vegyes Kara képviselte Szlovákiát, egyben a felvidéki magyarságot a 

görögországi 5th Kalamata International Choir Competition and Festival-on. Mindhárom 

énekkar érmet szerzett a versenyen. Az énekkarok az utóbbi években jártak már Belgiumban, 

Hollandiában, Olaszországban, Franciaországban és Németországban is. A Csengettyű 

Gyermekkórus ezüstérmet, a Leánykar folklór kategóriában szintén ezüstöt, az Ifjúsági Vegyes 

Kar pedig aranyérmet kapott. A versenyekre 14 országból összesen 26 énekkar érkezett. A 

versenyzés mellett két Friendship koncerten is részt vettek a kórusaink. Egyszer a Maria Callas 

Zeneiskolában, egyszer pedig a városi parkban. Mindenhol vastapssal értékelték a színvonalas 

produkciójukat. 

 

Hazai Junior Prima díjas 
2024. október 21. – Új Szó 

Tíz fiatal, köztük szövő, nemezkészítő, népzenész, ékszerkészítő, népi énekes és néptáncos 

kapott idén Junior Prima díjat népművészet és közművelődés kategóriában, köztük Kupec 

Zsófia néptáncos és táncpedagógus. Kupec Zsófia a nagyidai Ilosvai Selymes Péter 

Néptáncegyüttes művészeti vezetője. Kiskora óta foglalkozik néptánccal és népi kultúrával, 

Budapesten végzett a Magyar Táncművészeti Egyetemen, majd néhány évet a Szentendre 

Táncegyüttesben töltött. Táncpedagógusként a világ számos pontját bejárta, többek között 

Argentínában, Uruguayban és Brazíliában is tanított magyar táncokat. A nagyidai 

táncegyüttest a Fölszállott a páva… népművészeti tehetségkutató versenyen ismerhette meg a 

szélesebb közönség. 
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Juhász Bálint: Az Európai Régiók Intézetének támogatása rendkívül fontos 

Vajdaságnak 
2024. október 21. – PannonRTV, Vajma.info 

A Tartományi Képviselőház elnöke az Európai Régiók Intézete alapítójával és elnökével, Franz 

Schausbergerrel is találkozott Salzburgban. Juhász Bálint részt vett a 20. Európa-

csúcstalálkozón, amelyet az Európai Régiók Intézete szervezett Salzburgban. A Tartományi 

Képviselőház elnöke az Európai Régiók Intézete alapítójával és elnökével, Franz 

Schausbergerrel is találkozott. Közös célként határozták meg Vajdaság és az intézet közötti 

évtizedes partnerségi kapcsolatok folytatását és fejlesztését, valamint új közös tevékenységek 

lehetőségeiről is tárgyaltak. Az a támogatás, melyet az Európai Régiók Intézete már évek óta 

nyújt Vajdaság számára, valamint a közös részvétel és konferenciák szervezése a regionális 

együttműködés témájában, számunkra rendkívül értékes. 

 

Telt ház előtt vetítették a Semmelweis című filmet Palicson 
2024. október 22. – PannonRTV 

Koltai Lajos, Semmelweis című filmdrámáját vetítették a Palics Magyar Művelődési 

Egyesületben. A közönségtalálkozóval egybekötött vetítés a Vajdasági Vándormozi 

szervezésében, Szabadka Város Önkormányzatának támogatásával valósult meg. Céljuk, hogy 

Vajdaság-szerte olyan településeken emeljék a filmes-kulturális életet, ahol bár nem 

rendelkeznek mozival, azonban van olyan közösségi tér, ami működhet vetítőhelyként. Bár a 

Semmelweis című nagy sikerű filmdrámát már májusban bemutatták Vajdaságban is, még 

mindig nagy érdeklődésnek örvend az alkotás. A nézők teljesen megtöltötték a Palics Magyar 

Művelődési Egyesület nagytermét. A vetítésen a Kosztolányi Dezső Tehetséggondozó 

Gimnázium Színház- és audiovizuális művészet szakos tanulói is részt vettek, akiknek ezáltal 

remek lehetőség kínálkozott tapasztalataik és tudástáruk bővítésére. 

 

Vajdaságba érkezett a Vándor Meseíró 
2024. október 21. – PannonRTV 

Először járt Vajdaságban és tartott interaktív foglalkozást a magyarországi Böde Péter, Vándor 

Meseíró. Böde Péter 21 éve ír és illusztrál mesekönyveket, versesköteteket, színezőket. 15 éve 

tart író-olvasó találkozókat gyerekeknek és felnőtteknek. Eddig összesen 340 magyarlakta 

településen több mint 700 intézményben tartott előadásokat, foglalkozásokat, találkozókat. 

Hétfőn a magyarkanizsai Jovan Jovanović Zmaj Általános Iskola tanulóinak mutatkozott be, a 

József Attila Könyvtár meghívására. Böde Péter következő vajdasági állomása Topolya lesz. „A 

kicsiknek a magyar nyelvről beszélünk, a könyvekről, a könyvkészítésről. Megmutatom nekik, 

hogy nyolc vagy hét évesen milyen képregényt rajzoltam, és rájönnek, hogy Peti bácsi is úgy 

kezdte, mint ők, és ezek után általában alkotási lázban szoktak égni. Színeznek, rajzolnak és az 

elmúlt 15 évben 12 ezer rajzot kaptam a gyerekektől visszajelzésként.” 
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Ünnepi műsorral zárult Magyarkanizsa Község Napjának programsorozata 
2024. október 21. – PannonRTV 

A vasárnap esti művelődési műsor keretén belül a szerb és magyar népzene, néptánc került 

előtérbe. Az eseményen fellépett a szabadkai Népkör Magyar Művelődési Központ Róna 

táncegyüttese és a Svilajnac művelődési-művészeti egyesület. Ebben az évben Magyarkanizsa 

önkormányzata három napon át tartó programsorozattal ünnepelte október 20-át, a község 

napját. Színes, szórakoztató programokkal készültek. Kalmár Eszter, Oromhegyes: „Amit 

láttam, nagyon színvonalasak a programok is. A kiállítás meg nagyon is tetszik. Azt hiszem egy 

fiatal, kortárs festő készíti őket, ahogy néztem, de sok mindent ki lehet belőle nézni. Ez a 

fellépés amire majd jövünk, én az előzetest láttam, de csak gratulálni tudok mindenkinek.” Az 

eseménysorozat műsorral zárult, ahol Magyarkanizsa testvérvárosa, Svilajnac művelődési-

művészeti egyesülete is bemutatkozott. A színpadon őket követte, a szabadkai Népkör Magyar 

Művelődési Központ Róna táncegyüttese. 

 

Szabadka a 10 legszebb európai szecessziós város között! 
2024. október 21. – PannonRTV 

Szabadkát csak Budapest, Nagyvárad, Barcelona, Aveiro és Darmstadt előzik meg az Európa 

Tanács listáján! Szabadka maga mögé szorította Bécset, Rigát, Ljubljanát is! A rangsor annak 

alapján készült, hogy melyek azok a városok, amelyek amellett, hogy a szecessziós építészet 

legszebb példáival büszkélkedhetnek, meg is óvták és fejlesztették szecessziós örökségüket! 

Erre a hírre reagált közösségi oldalán dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke azt írja, hogy nagyon 

büszke városának gyönyörű épületeire és erre a magas szintű elismerésre. Kiemeli, hogy 

„Európa értékeli küzdelmünket, hogy részese voltam és leszek továbbra is épített örökségünk 

megmentésének. Ennél már csak akkor lehetnék boldogabb, ha itthon is értékének megfelelően 

kezelnék messze földön csodálatot kiváltó épületeinket!" - tette hozzá a politikus. 

 

Ukrajna tárgyalásokat folytat Magyarországgal egy újabb határátkelő 

létrehozásáról – Mikita 
2024. október 21. – Karpat.in.ua 

Az Ukrajna és Magyarország közötti közlekedési kapcsolatok fejlesztése mindkét ország 

számára előnyös. Viktor Mikita, az Elnöki Hivatal helyettes vezetője ezt az Ukrinformnak adott 

interjújában közölte. „Annak érdekében, hogy az ukrán–magyar határon a fuvarozók minden 

igényét kielégítsük, új, nagy teherellenőrző pont építése szükséges – mindkét irányban négy 

sávos. Jelenleg folynak a tárgyalások a magyar kollégákkal” – mondta. Mikita megjegyezte, 

hogy a gazdasági kapcsolatok fejlesztése mindkét ország számára fontos. Szerinte jelenleg az a 

fő feladat, hogy közelebb hozzuk egymáshoz az országokat, és „megakadályozzuk, hogy 

Oroszország, az ellenség, megosszon bennünket”. „Magyarország számára fontos, hogy az 

Ukrajnából érkező áruk tranzitországa legyen. Különösen fontos, hogy az M3-as autópályát 
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megterheljék a megfelelő autókkal, amelyek adót fizetnek. Ez gazdaságilag előnyös 

Magyarország számára. Ha gazdaságilag összekötjük kapcsolatainkat Magyarországgal, akkor 

számára előnyös lesz Ukrajna támogatása, hogy gazdaságilag is fejlessze önmagát” – mondta.  
 

Hamarosan megindulhat a kamionforgalom az Asztély-Beregsurány 

határátkelőhelyen? 
2024. október 21. – Kárpátalja.ma 

A magyar-ukrán kapcsolatok fejlesztéséről, a vitás kérdések megoldásáról tárgyalt Magyar 

Levente, a Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti államtitkára ukrán kollégájával 

Kijevben. Ukrajna Közösségeinek és Területeinek Fejlesztési Minisztériuma október 21-ei 

tájékoztatásában elmondták, hogy a megbeszélésen kiemelt figyelmet fordítottak a határmenti 

infrastruktúra fejlesztésének egyeztetésére. Szerhij Derkacs miniszterhelyettes elmondta, hogy 

számukra az első prioritás, hogy meginduljon a kamionforgalom az Asztély–Beregsurány 

határátkelőhelyen. A miniszterhelyettes kijelentette, hogy ehhez minden szükséges feltételt 

megteremtettek, például javították az útburkolatot a határátkelőhelyen, és egyéb felújítási 

munkálatokat is végeztek. Már csak a magyar fél válaszára várnak. Magyar Levente államtitkár 

megerősítette, hogy Magyarország prioritása az Ukrajnával való együttműködésben a határ 

fejlesztése és a forgalmi kapacitás növelése, és biztosította az ukrán felet, hogy hamarosan ők 

is jóváhagyják a szükséges módosításokat, melyek lehetővé teszik, hogy meginduljon a 

kamionforgalom, és megnyíljon a nagypaládi határátkelőhely. 

 

Újabb megrázó katonatemetés Ungváron 
2024. október 21. – KISZo.net 

A háború újabb kárpátaljai áldozata, Olekszij Timirjazev, a magyarországi Székesfehérváron 

született, egy katona és egy tanár családjában. Tanulmányait és munkáját azonban Ungváron 

végezte. 2022 júliusában lépett be az Ukrán Fegyveres Erők soraiba. 2023 tavaszán egy 

csernyihivi területen vívott csatában megsebesült, de felépülése után visszatért és folytatta a 

szolgálatot – áll az Ungvári Városi Tanács közleményében. A katona 2024. február 8-án halt 

meg a Donyecki területen lévő Avgyijivkában. Olekszij Timirjazevet az Ungvári Kálvária temető 

katonai parcellájában helyezték végső nyugalomra. Búcsúztatására a Népi téren került sor. 

Hamvai előtt családtagok és barátok, a helyi hatóságok, a katonaság képviselői és a város 

lakosai rótták le tiszteletüket. Az elhunytat felesége és két fia gyászolja. Családja számára 

Olekszij a bátorság és az elkötelezettség példaképe volt. Mindig többre törekedett, mindig 

kereste a kihívásokat, és nem félt azoktól, – olvasható a bejegyzésben. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. október 22. – Kossuth Rádió 

 

Csíkszépvíz leköszönő polgármestere, Ferencz Tibor 28 év után adta át a stafétabotot. A majd 

három évtized alatt számtalan gazdasági és mezőgazdasági eredményt ért el a falu élén, bár a 

településre elsősorban turisztikai célpontként tekintünk. Ferencz Tibor polgármesteri 

tevékenységét idén Kallós Zoltán-díjjal is elismerték. Veres Emese-Gyöngyvér interjúja. 

 

Együttműködési megállapodást írt alá Beregszászban a Beregszászi Járási Tanács valamint a 

Hargita Megyei Tanács. A partnerség a két terület között nem új keletű, mert a Bereg-vidékről 

több településnek, például Beregszásznak és Mezőkaszonynak is voltak már testvértelepülései 

Hargita megyében. Emellett a háborút megelőző időszakban a két régió is felvette egymással a 

kapcsolatot a kulturális és gazdasági együttműködések érdekében.   

 

A közösségi értékekre, a közösség megtartó erejére hívta fel a figyelmet a Nagyvárad-Velencei 

Magyar Közösség Napja, amelyet első alkalommal szerveztek meg a nemrég felújított 

váradvelencei római katolikus kultúrházban. Az egyházi kötődésű új közösségi esemény célja a 

cselekvő közösségé formálás, amely hozzájárul a városrész öntudatának felélesztéséhez és 

fejlesztéséhez.  

 

Elindult a Hetedhét Erdély Podcast Kolozsváron. P. Kristály Bea, rádiós műsorvezető és 

Barazsuly Viktória Adrienn, művészettörténész közös munkájának eredményeként jött létre a 

podcast, amelyben Erdély legszebb helyeit, emléképületeit mutatják be érdekességekkel, 

kevésbé ismert történetekkel, közéleti témák kíséretében. A kezdeményezés célja, hogy 

megismertessék és népszerűsítsék Erdély szépségeit.  

 

Muzslyán 20. alkalommal szervezték meg a hagyományos Pásztornapot. A rendezvény célja, 

hogy a régi hagyományokat átmentsék az utókornak. - mondta Nagy József fő szervező, a 

RÉMUSZ hagyományápoló egyesület elnöke. 

 

A pásztorok védőszentjének ünnepe, a behajtás napjához közeledve mutatta be a Füleki 

Helytörténeti Gyűjteményben a Vármúzeum Farkas József gömöri és bodrogközi pásztorok 

közt készült portréfotóit, s a füleki vár Bebek tornyában a pásztorélet tárgyi emlékeit. A 

november közepéig látható várbéli tárlatról és az év végéig látogatható fotókiállításról készült 

az összeállítás. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

